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El 2 de juliol, farà tot just un
any que diversos movi-
ments veïnals i entitats de
Barcelona es van manifes-
tar per rebutjar el model tu-
rístic de la ciutat, amb el le-
ma Fora ‘lobbies’ de l’Ajun-
tament! Va ser el mateix dia
que l’alcaldessa, Ada Colau,
va anunciar que el consisto-
ri suspenia la concessió de
noves llicències turístiques
i la manifestació va esdeve-
nir el germen de l’Assem-
blea de Barris per un Turis-
me Sostenible (ABTS). Des
de bon principi, es va iniciar
un procés de diagnosi per
poder valorar el grau de
conflicte en cada barri i fer
un mapa de les problemàti-
ques. Una feina que ha es-
tat clau a l’hora d’impulsar
el primer fòrum veïnal so-
bre turisme organitzat per
l’ABTS. Serà una trobada
oberta a la ciutadania que
ha de servir per reflexio-
nar, debatre i fer propostes
sobre tot allò relacionat
amb el model econòmic i
turístic de la ciutat.

El fòrum es farà a l’espai
jove La Fontana, a Gràcia, l’1
i el 2 de juliol i coincidirà, per
tant, amb el primer aniver-
sari de l’ABTS. Té el suport
de la Confederació d’Asso-
ciacions Veïnals de Catalu-
nya (Confavc) i de la Federa-
ció d’Associacions de Veïns
de Barcelona (FAVB) i, de
fet, els presidents de les dues

entitats, Jordi Giró i Ana
Menéndez, intervindran
en la presentació de les jor-
nades. En la trobada també
participaran experts que

coneixen bé la matèria i, el
dia 2, es faran tallers parti-
cipatius al voltant dels tres
eixos temàtics que han sor-
git de la feina de diagnosi
prèvia: substitució d’usos
–habitatge i espai públic–,
alternatives econòmiques a
la indústria turística i port,
creuers i mobilitat.

“El fòrum és obert i com
més gent nova i diversa vin-
gui –no integrada a l’assem-
blea– millor, ja que l’objectiu
és, precisament, arribar
més enllà”, diu Daniel Par-
do, un dels portaveus de

l’ABTS. L’activista recorda
que la trobada vol ser un es-
pai de “crítica, anàlisi i pro-
postes”, però remarca espe-
cialment la part propositiva.
“No ens volem quedar no-
més en la queixa; som cons-
cients que els veïns hem de
començar a posar coses so-
bre la taula perquè allò que
proposi la indústria serà,
probablement, bastant con-
traproduent per a la pobla-
ció de Barcelona i l’Ajunta-
ment, tal com està avui, fa
una mica el que pot i no se’n
surt”, afirma.

L’ABTS agrupa, ara, una
trentena de moviments ve-
ïnals i entitats. “És una as-
semblea plural i diversa”,
destaca Pardo, que creu
que, durant aquest any, s’ha
consolidat de forma positi-
va. “Encara hi ha molta feina
per fer, però és molt present
al mapa. És un referent, i ai-
xò és un èxit. A nivell institu-
cional, és obvi que se la té en
compte i que és un dels in-
terlocutors”, conclou.

Les darreres accions im-
pulsades per l’ABTS s’em-
marquen en la campanya
Stop Creuers, que vol fer vi-
sible l’impacte social i am-
biental d’aquesta indústria i
exigeix al port que limiti el
trànsit de les naus . Arran de
les mobilitzacions, la gerèn-
cia urbanística Port 2000 va
contactar amb l’assemblea
per demanar una reunió,
que es va fer dijous. “Hem
pogut explicar què és el port i
què fa; estem tan preocu-
pats com ells pel tema me-
diambiental i el port està
destinant una gran quanti-
tat de recursos per veure
com podem aconseguir que
no hi hagi aquest impacte”,
va dir Adolf Romagosa, ge-
rent de Port 2000. Ell vol-
dria que hi hagués més tro-
bades, però serà difícil. “Ro-
magosa és gerent d’una em-
presa privada i no el reconei-
xem com a interlocutor. Vo-
lem la municipalització del
Port Vell i, per nosaltres, no
té legitimitat”, va dir Sonia
Carrasco, de l’ABTS. ■

Els veïns de Barcelona faran
un fòrum sobre turisme
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a L’Assemblea de Barris per un Turisme Sostenible impulsa la trobada, que tindrà lloc al juliol i
s’obre a la ciutadania a Es vol reflexionar sobre el model de la ciutat i, sobretot, fer propostes

BARCELONA
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Comença el primer fòrum
veïnal sobre turisme organit-
zat per l’Assemblea de Barris
per un Turisme Sostenible.
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Un moment de la primera acció duta a terme per Stop Creuers, el 8 de maig, en què es va
reclamar la regulació d’aquesta indústria ■ ORIOL DURAN

La moneda local de Santa
Coloma de Gramenet ti-
ra endavant i està previst
que durant el darrer tri-
mestre de l’any pugui ini-
ciar-se la implantació del
sistema de pagament

que es podrà fer servir en
negocis de la ciutat. L’ob-
jectiu de la iniciativa és
reactivar l’economia lo-
cal, ja que el sistema està
pensat perquè s’incre-
mentin les compres que
es fan al municipi.
L’Ajuntament preveu fer,
a través d’aquest sistema,

el pagament d’una part o
de la totalitat de les sub-
vencions a comerços i en-
titats de la ciutat i fins a
un màxim del 30% del sa-
lari dels càrrecs electes i
treballadors municipals
que ho demanin.

La principal novetat del
projecte respecte a les al-

tres monedes locals és la
plataforma digital, disse-
nyada per l’empresa Ubi-
quat Technologies, que
consta d’una pàgina web i
un sistema de pagament a
través d’una aplicació per
a telèfons mòbils, tauletes
i ordinadors. Per tant, no
hi haurà unitats físiques
de la moneda, que encara
no té nom, que es triarà a
través d’un procés partici-
patiu. La unitat equival-
drà a un euro i els comer-
ços que s’adhereixin gra-
tuïtament a la iniciativa
no hauran d’instal·lar cap

terminal per cobrar a qui
vulgui fer servir aquest sis-
tema de pagament.

L’alcaldessa de Santa
Coloma, Núria Parlon,
destaca el valor de la ini-
ciativa, que ha de servir
com a eina de fidelització
de les compres a la ciutat.
“El nostre és un municipi
sense teixit industrial i
aquesta iniciativa ha de
servir per dinamitzar-lo
econòmicament”, assegu-
ra l’alcaldessa, que també
reconeix que a Santa Colo-
ma encara li falta “comerç
especialitzat al 100%”. ■

La moneda local de Santa
Coloma, a final d’any

SANTA COLOMA DE GRAMENET

Marta Membrives
SANTA COLOMA DE GRAMENET

L’Arxiu de la UVic-UCC cons-
ta de 6.700 caixes plenes de
tota mena de documents,
des de cartells i fotografies
fins a paperassa oficial i ad-
ministrativa. El fons fotogrà-
fic n’és una part important, i,
per donar-lo a conèixer i fer-
lo accessible a tothom, s’ha
posat en marxa el projecte
Arrels, que converteix la
UVic-UCC en la primera uni-
versitat catalana a tenir un
arxiu de fotos obert. El curs
2013-14 des del servei d’au-
diovisuals es va decidir trans-
ferir a l’arxiu tots els positius i
negatius per fer-ne difusió, de
manera que “s’han triat, orde-
nat i classificat les fotos més
representatives”, explica l’arxi-
vera Núria Cañellas.■ A.A.

L’Ajuntament de Badalona va
decretar ahir dos dies de dol
oficial per la mort d’una veïna
a mans de la seva parella,
dissabte a la tarda. L’Ajunta-
ment ha convocat una con-
centració avui a les set de la
tarda a la plaça de la Vila, i un
minut de silenci a les 12 del
migdia davant els edificis
municipals. El consistori tam-
bé celebrarà avui un ple ex-
traordinari per aprovar una
moció de rebuig i condemna
de l’agressió. Els Mossos van
detenir dissabte la parella de
la dona, un home de 62 anys,
com a presumpte autor de la
mort. Si es confirma l’autoria,
seria la tercera assassinada
per la seva parella a Catalu-
nya el 2016. ■ REDACCIÓ

Dos dies de dol
per la dona
assassinada
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Potenciament
del turisme
astronòmic

La UVic-UCC,
primera a obrir
l’arxiu de fotos
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Els consells comarcals de la
Noguera i el Pallars Jussà han
presentat al Fòrum d’Excel-
lència Lloret, celebrat a Lloret
de Mar, un conveni amb la
Fundació Starlight per poten-
ciar el turisme astronòmic a
Catalunya. Concepció Caña-
dell, presidenta del Consell
Comarcal de la Noguera, enti-
tat que impulsa el Parc Astro-
nòmic Montsec (PAM), afirma
que des de la inauguració de
la instal·lació el creixement ha
estat constant, i el PAM és un
important motor econòmic
per a la zona. “En el primer tri-
mestre d’aquest any les visi-
tes han augmentat un 10%
respecte a l’any passat”, afir-
ma Cañadell.■ REDACCIÓ


